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Europarlamentarul Marian Jean Marinescu:
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Pe scena noastrã politicã, liderul
ALDE, Cãlin Popescu Tãriceanu, este
un actor matur, care uneori rezoneazã
cu liderii social-democraþi, alteori
nu. Componenta liberalã, ataºatã so-
cial-democraþilor, i-a adus pe aceºtia
mult spre centru, ºi asta s-a vãzut. Cu
consecinþe de toate felurile. Anul tre-
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cul, de pildã, pe vremea asta, fãcând
parte dintr-o coaliþie cu social-demo-
craþii, cu miniºtri în Guvern, prefecþi
ºi subprefecþi, pentru faptul cã nu a
fost desemnat candidatul comun la ale-
gerile prezidenþiale, a pus umãrul,
emoþional, alãturi de liderul Pro Ro-
mânia la trântirea guvernului Viorica

Dãncilã, care ajunsese ºi
aºa „în inferioritate nu-
mericã”. A intrat în nego-
cieri cu PNL-ul, condus
de Ludovic Orban, pro-
miþând investirea guvernului liberal
sub anumite condiþii, care ulterior nu
s-au mai respectat.
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Pe scena noastrã politicã, liderul
ALDE, Cãlin Popescu Tãriceanu, este
un actor matur, care uneori rezoneazã
cu liderii social-democraþi, alteori nu.
Componenta liberalã, ataºatã social-de-
mocraþilor, i-a adus pe aceºtia mult spre
centru, ºi asta s-a vãzut. Cu consecinþe
de toate felurile. Anul trecul, de pildã,
pe vremea asta, fãcând parte dintr-o
coaliþie cu social-democraþii, cu miniºtri
în Guvern, prefecþi ºi subprefecþi, pen-
tru faptul cã nu a fost desemnat candi-
datul comun la alegerile prezidenþiale, a
pus umãrul, emoþional, alãturi de liderul
Pro România la trântirea guvernului Vio-
rica Dãncilã, care ajunsese ºi aºa „în
inferioritate numericã”. A intrat în ne-
gocieri cu PNL-ul, condus de Ludovic
Orban, promiþând investirea guvernului
liberal sub anumite condiþii, care ulte-
rior nu s-au mai respectat. La puþinã
vreme, dupã instalarea guvernului actual,
Cãlin Popescu Tãricenu a devenit un cri-
tic înverºunat al acestuia, e drept nu fãrã
argumentaþia de rigoare. În intervenþiile
sale în spaþiul public, liderul ALDE se
aratã persuasiv, însã nu puþini dintre cei
care i-au fost alãturi, din vari motive, l-

au pãrãsit pe parcurs. În perspectiva ale-
gerilor parlamentare, din decembrie a.c.,
Marcel Ciolacu, de la PSD, a oferit câ-
teva locuri eligibile pe listele social-de-
mocraþilor lui Cãlin Popescu Tãriceanu
ºi nu numai. Asta ar fi însemnat ca
ALDE sã disparã „topindu-se” în PSD.
Nemulþumit de decizia luatã de liderul
PSD, care respectã ceea ce s-a hotãrât
în forul statutar al partidului, ca partidul
sã candideze de sine stãtãtor, urmând a
croi o alianþã post-electoralã, cu ALDE
ºi eventual Pro România, Cãlin Popescu
Tãriceanu deplânge acest demers. Îm-
preunã cu Victor Ponta promite în
schimb o opoziþie solidã, puternicã, faþã
de actuala putere din România, care are
tendinþa sã monopolizeze instituþiile ºi
pârghiile de putere. La primãria Capita-
lei unde candideazã, Cãlin Popescu Tã-
riceanu are puþine ºanse, nesituându-se
între favoriþi, dar sperând sã „rupã” din
voturile dreptei. Cu alte cuvinte, din
aceastã competiþie, nu se întrevede a ieºi
„promiþãtor” în perspectiva alegerilor
parlamentare. Decizia liderilor social-
democraþi –repetãm- de a nu încheia
alianþe pre-electorale este una care a fã-

cut unanimitate în teritoriu. Faptul cã li-
derul ALDE deplânge un asemenea de-
mers este de-a dreptul aiuritor: aºadar,
mai întâi a rupt alianþa la guvernare cu
social-democraþii, votând moþiunea de
cenzurã a liberalilor care a dus la cãde-
rea guvernului Viorica Dãncilã, iar nu-
mai dupã un an a dorit refacerea ei. Lo-
gica ne încurcã sã înþelegem astfel de
jocuri. Dar nu asta e important. Nu cum-
va tocmai zig-zag-ul în consecvenþã grã-
beºte crepusculul politic al lui Cãlin Po-
pescu Tãriceanu, alminteri un politician
liberal hârºit, uns cu toate alifiile, cum
se spune? Social-democraþii au fost des-
tinatarii unui mesaj fundamental al so-
cietãþii româneºti încã de la referendu-
mul pentru demiterea lui Traian Bãses-
cu din 2012, când pe o caniculã infer-
nalã au ieºit la vot peste 8,5 mil. de oa-
meni, nu pentru salarii ºi pensii, ci pen-
tru o mizã concretã ºi bine precizatã.
Referendumul a eºuat din motive cunos-
cute, dar dorinþa popularã a rãmas in-
tactã. Decepþia care a uluit electoratul
propriu, ºi nu numai a fost când pre-
luând guvernarea, alãturi de PNL, da de
PNL-ul condus de Crin Antonescu, nu

numai cã a ignorat mesajul celor care
aduseserã la putere USL, dar a procedat
exact pe dos, încheind la propriu un pact
cu sistemul. Pentru toate acestea nu Vic-
tor Ponta ºi PSD-ul au plãtit un preþ, ci
întreaga societate româneascã. USL-ul s-
a rupt, ulterior, iar Victor Ponta a pierdut
alegerile prezidenþiale. PSD-ul de astãzi
are pe conºtiinþã faptul cã n-a îndeplinit
mandatul unei imense voinþe populare. A
avut o imensã majoritate ºi dupã alegerile
din 2012, dar ºi dupã cele din 2016, ºi cu
toate acestea puterea lui s-a fãcut praf,
neîncheind nici unul din mandatele încre-
dinþate prin vot popular. Încrederea oa-
menilor a mai fost cãlcatã în picioare in-
clusiv prin valul de dezertãri, semn al
superficialitãþii, ca sã nu îi spunem altfel,
introducerii pe listã a unor persoane fie
vulnerabile, fie lipsite de caracter. Cãlin
Popescu Tãriceanu poate avea undeva
dreptate: ºtie mai bine decât alþii ce se
poate ºi ce nu se poate în politica auto-
htonã. Numai cã, dacã ar rosti acest ade-
vãr, n-ar face altceva decât ar legitima
inutilitatea alegerilor parlamentare, care
prin ceea ce se întâmplã dupã momentul
votului, nu mai respectã voinþa popularã.
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Nãscut ºi crescut în Cãlãraºi,
dintr-o familie de þãrani cãrora
nu le-a fost niciodatã ruºine de
muncã, Vergicã ªovãilã a lucrat
ca tehnician, apoi ºef de fermã,
iar în paralel ºi-a fãcut studiile,
devenind inginer.

Ca ºef la ferma viticolã a fost
singurul inginer din zonã care în
1977 a obþinut titlul de „Cel mai
bun ºef de fermã pe þarã”, con-
ferit de ministrul agriculturii de
la vremea aceea.

„Sunt realizãri de care se vor
bucura copiii ºi nepoþii noºtri”

„Acea distincþie mi-a sporit
încrederea în mine, iar pregãti-
rea profesionalã solidã pe care o
acumulasem, m-a mobilizat ºi m-
a fãcut sã tind mai sus, sã-mi
depãºeºc condiþia de simplu in-
giner. Munca susþinutã ºi serio-
zitatea mea au câºtigat încrede-
rea consãtenilor mei, care m-au
ales primar. De-a lungul manda-
telor mele, am încercat sã-mi
apropii oamenii, sã discutãm des-
chis, sã le aflu doleanþele ºi în
funcþie de posibilitãþile financia-
re sã începem sã schimbãm faþa
Cãlãraºiului. De aceea, consider
cã este prea puþin dacã vã adre-
sez un simplu „mulþumesc” tu-
turor acelora care mi-aþi fost alã-
turi, aþi contribuit la înfãptuirea
obiectivelor, aþi trãit emoþiile de-
marãrii, apoi finalizãrii proiecte-
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Proverbul „Omul sfinþeºte locul” i se potriveºte perfect lui

Vergicã ªovãilã, primarul comunei doljene Cãlãraºi, un om în
urma cãruia se vede ceva.

Primar destoinic, ªovãilã, care se aflã încã din 1992 în
fruntea localitãþii de pe valea Dunãrii, a ºtiut mereu ce trebuie
fãcut ca locul natal sã evolueze, iar acum vrea sã continue
dezvoltarea, candidând pentru al optulea mandat de primar, din
partea PSD.

lor. Ca primar, v-am respectat
nevoile prioritare, am demonstrat
folosirea bunului public cu ma-
ximã eficienþã, înfãptuind o se-
rie de transformãri în planul in-
frastructurii, învãþãmântului,
culturii ºi sãnãtãþii. Sunt realizãri
care vor dãinui în timp ºi de care
se vor bucura copiii ºi nepoþii
noºtri, iar în prezent contribuie
la îmbunãtãþirea condiþiilor de
muncã ºi trai în cele douã sate,
Cãlãraºi ºi Sãrata”, s-a adresat

Vergicã ªovãilã, într-o scrisoare
sincerã, adresatã locuitorilor din
Cãlãraºi.

Afaltãri, apã ºi canalizare,
locuri de joacã

ªi realizãrile Primãriei Cãlãraºi
în cel mai recent mai recent man-
dat de primar al lui Vergicã ªovãi-
lã, 2016-2020 nu sunt deloc pu-
þine. Unele sunt finalizate, alte
lucrãri sunt în curs de a fi re-
cepþionate.

Astfel, în 2016 s-a finalizat
construirea sãlii de festivitãþi de
la Sãrata, s-a finalizat proiectul
„Eco Pescar” ºi festivalul pes-
cãresc „Fir întins”, care promo-
veazã ecoturismul ºi activitãþile
cu specific pescãresc;

În 2017 s-a finalizat reþeaua
de alimentare cu apã, cu o lungi-
me de 10 kilometri a conductei
nou construitã, s-a realizat reþea-
ua de canalizare în Cãlãraºi (19

km.). S-au executat gratuit 554
de branºamente la reþeaua publi-
cã de alimentare cu apã ºi 556
de racorduri la reþeaua de cana-
lizare  - din fonduri europene.
Totodatã, s-a achiziþionat un mi-
crobuz ºcolar ºi s-au cadastrat
gratuit terenuri ºi va continua
pânã la intabularea tuturor tere-
nurilor.

Totodatã, în 2017 ºi 2018 s-
au construit trotuare de-a lungul
strãzii Petre Baniþã, s-au amena-
jat podeþe ºi rigole de scurgere,
s-au înlocuit borduri, s-au ame-
najat parcãri, s-au fãcut repara-
þii la toaletele exterioare ale salo-
nului de nunþi; s-a renovat mo-
numentul ridicat pentru eroii cã-
zuþi în al doilea Rãzboi Mondial,
În 2018 s-a achiziþionat un bul-
doexcavator cu accesorii ºi douã
cisterne (5 ºi 10 tone).

În 2018-2019 au fost amena-
jate locuri de joacã de la grãdini-
þa din centrul comunei. Grãdini-
þa de la Sãrata ºi cea din comunã
au fost iluminate ºi supraveghea-
te prin camere video; a fost mo-
dernizat salonul de nunþi, s-a ex-
tins ºi modernizat sistemul de ilu-
minat public ºi sistemul de su-
praveghere video; s-a semnat
contractul pentru extinderea re-
þelei de canalizare (25 kilometri,
fonduri europene), s-a amenajat
terenul sintetic la ºcoala gimna-
zialã nr. 1 ºi s-a construit grup
sanitar. În curs de desfãºurare
este reamenajarea ºi comparti-
mentarea clãdirii fostei ºcoli nr.
2, urmând sã devinã centru de
recuperare ºi reabilitare pentru
persoanele cu handicap ºi bãtrâni
(azil) – în curs de finalizare, ter-
menul fiind 2021. Totodatã, s-a
reabilitat drumul între Cãlãraºi ºi
Sãrata (2 kilometri – pânzã as-
falticã), s-au executat lucrãri de
drenaj la balta Nisipeanu, iar
acum se amenajeazã un pãrcu-
leþ. Printre realizãri se numãrã ºi
lucrãrile de reabilitare la sursele
de apã naturalã -  ciºmelele Pen-
cu, Paraschiv, Uþ ºi Bleoaje. La
ora actualã se asfalteazã 7 kilo-
metri de strãzi în comunã.

Depozitul de legume,
un proiect necesar pentru

locuitorii din Cãlãraºi
Din dorinþa de a dezvolta co-

muna ºi de asigura un nivel de
trai mai bun tinerilor ºi vârstni-
cilor primarul ªovãilã le cere oa-
menilor din Cãlãraºi sã îi fie alã-
turi pentru a a finaliza proiectele
începute, dar ºi pentru a iniþia
unele noi.

„Primul ca prioritate este un
proiect mai vechi, acela de a con-
strui un depozit pentru legume
sau achiziþionarea fostului Vinal-
col, pentru a veni în ajutorul oa-
menilor în ceea ce priveºte valo-
rificarea legumelor. În felul aces-
ta vor apãrea câteva locuri de

muncã, iar tinerii nu vor mai dori
sã plece din þarã. Impulsionat de
ceea ce am realizat împreunã
pânã acum, atât la Sãrata cât ºi
la Cãlãraºi, îmi exprim speranþa
cã împreunã vom fi ma puter-
nici ºi vom demonstra cã ne pasã
cu adevãrat de vatra în care ne-
am nãscut ºi pe care vrem sã o
lãsãm moºtenire generaþiilor vii-
toare”, a încheiat primarul ºi tot-
odatã candidatul la un nou man-
dat, Vergicã ªovãilã.

Comandat de PARTIDUL SO-
CIAL DEMOCRAT – Organizatia
Judeteana DOLJ, Executat de ED
PRESS COM S.R.L., portal/ziar
– Cuvantul Libertatii, tiraj 1000
exemplare/zi, CUI Mandatar finan-
ciar coordonator 21200019.
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D-le europarlamentar, se
vorbeºte despre o strategie
farmaceuticã la nivelul Uniu-
nii Europene, iar dumnea-
voastrã aþi depus deja câteva
amendamente. Unul dintre
acestea se referã la faptul cã
de acum înainte criza medi-
camentelor va fi definitã uni-
form la nivelul UE, pornind
de la definiþia propusã de
Agenþia Europeanã a Medica-
mentelor, în 2019. Pentru cã
pandemia de Covid-19 nu a
trecut, pentru cã UE a fost
încercatã în aceastã perioadã,
vã rog sã ne vorbiþi în detaliu
despre aceastã strategie ºi de-
spre amendamentele depuse
de cãtre dumneavoastrã.

Ne trebuie un cadru euro-
pean pentru un s is tem de
compensare a preþurilor, ast-
fel încât sã se asigure accesi-
bilitatea la medicamente. În
acest moment, fiecare stat e
cont propriu ºi de asta ne con-
fruntãm cu tot felul de ano-
malii, cum ar fi de exemplu,
diferenþele de preþuri foarte
mari la acelaºi medicament
vândut pe teritoriul mai mul-
tor state din UE. E bine sã
existe concurenþã pe piaþã,
dar acel export paralel trebu-
ie sã înceteze. Adicã, trebuie
sã înceteze acel mecanism
prin care se importa un medi-
cament la un preþ, dupã care
se exporta acelaºi medicament
la un preþ mai mare, într-un
alt stat. De aici pot apãrea tot
felul de probleme. Cred cã ne
trebuie tot un cadru pentru
stabilirea preþurilor la medica-
mente. Avem preþuri foarte
mari la medicamentele noi,
preþuri care sunt stabilite prin
metode netransparente, pe
bunã dreptate, industria far-
maceuticã explicã aceste pre-
þuri mari prin faptul cã trebu-
ie sã acopere diverse proiecte
de cercetare, dar nu putem sã
vedem nicãieri cât costã aces-
te proiecte. Aceastã industrie

Europarlamentarul Marian Jean Marinescu:

“La anul, Guvernul PNL ne va“La anul, Guvernul PNL ne va“La anul, Guvernul PNL ne va“La anul, Guvernul PNL ne va“La anul, Guvernul PNL ne va
duce în Spaþiul Schengen”duce în Spaþiul Schengen”duce în Spaþiul Schengen”duce în Spaþiul Schengen”duce în Spaþiul Schengen”

Criza COVID-19 a arãtat cã ameninþãrile
la adresa sãnãtãþii cetãþenilor nu þine cont
de frontiere. Nu se pot închide  frontierele
la nesfârºit iar  statele membre singure, fie-
care în parte, nu vor putea  sã încetineascã
rãspândirea virusului. În aces context, Gru-
pul PPE din Parlamentul European  consi-
derã cã Uniunea Europeanã poate face mult
mai multe lucruri în aceastã direcþie. Lipsa
unei acþiuni coordonate la nivelul UE a dus
la probleme reale, în special în primele eta-
pe ale pandemiei. Pandemia a demonstrat
cã nu putem depãºi o crizã de aceastã mag-
nitudine acþionând pe cont propriu. În acest
context, Parlamentul European a adoptat
sãptâmâna trecutã o rezoluþie prin care soli-

farmaceuticã este singura in-
dustrie care nu are un preþ la
poarte fabricii. Toate indus-
triile au un preþ la poarta fa-
bricii, numai aceastã industrie
nu are. Prin amendamentele
pe care le-am propus, am reu-
ºit ca aceastã crizã a medica-
mentelor sã ocupe un loc im-
portant în viitoarea strategie
farmaceuticã,  strategie pe
care Comisia Europeanã o va
lansa în noiembrie anul aces-
ta ºi totodatã va fi definitã
uniform la nivelul UE, pornind
de la definiþia propusã de
Agenþia Europeanã a Medica-
mentelor, în 2019 . Comisia
Europeanã a primit solicitarea
ca, de acum încolo, în statis-
tica UE privind veniturile ºi
condiþiile de viaþã ale cetãþe-
nilor (EU-SILC) sã fie rapor-
tate ºi date privind lipsa ac-
cesului la medicamente, pen-
tru cã pânã acum, nicio rapor-
tare la nivel UE nu a inclus ºi
accesul la medicamente drept
un criteriu legat de bunãsta-
rea oamenilor.

Aþi avut o opinie...extrem
de interesantã. Aþi spus cã
urmãtorii þapte ani vor fi ul-
timii ani în care va exista
posibilitatea sã investim bani
europeni în infrastructurã. În
acest context, ce ar trebui sã
facã România în urmãtorii
ºapte ani ?

În aceºti ºapte ani, ar tre-
bui sã ne concentrãm pe au-
tos t rãz i ,  pent ru  cã  exis tã
foarte multe propuneri, une-
le votate deja, referitoare la
îndeplinirea unor condiþii ne-
cesare  în  lupta  împotr iva
schimbãrilor climatice. Ca de
exemplu,  taxonomia,  care
cere verificarea oricãrui pro-
iect ºi vã daþi seama cã o au-
toastradã produse emisii…Ar
mai fi un principiu acela “Sã
nu afecteze rãu clima” ºi din
acest punct de vedere se vor
verifica proiectele, mai este
ºi principiul pentru eficienþã

energeticã, precum ºi alte
principii. ªi de asta spun cã
în urmãtorii ani se va pune
mare preþ  pe îndeplinirea
acestor condiþii ºi s-ar putea
ca infrastructura rutierã sã
nu mai finanþatã din bani eu-
ropeni. Producþia de automo-
bile trebuie sã meargã în pa-
ralel  cu modernizarea,  cu
producþia de autostrãzi, pen-
tru folosirea alternativã, elec-
tricã, hidrogen sau ce va mai
apãrea ,  t rebu ie  sã  ex i s te
aceastã paralelã. Îþi cumperi
o maºinã electricã, dar trebuie
sã ai posibilitatea sã ºi în-
carci, peste tot.

Am ajuns ºi la protecþia
mediului, subiect sensibil…
Recent, în Parlamentul Eu-
ropean, Preºedinta Comisie
Europene Ursula von der Le-
yen, a anunþat în cadrul pri-
mului sãu discurs privind
Starea Uniunii, o propunere
de reducere cu 55% a emisii-
lor de serã în UE pânã în
2030 în raport cu nivelul din
1990, faþã de un obiectiv fi-
xat în prezent la o diminuare
cu 40%, cu scopul de a ajun-
ge în privinþa emisiilor de
carbon pânã în 2050. Dum-
neavoastrã aþi solicitat un
studiu de impact…

Grupul  PPE a solicitat
acest studiu. Studiu a fost
efectuat de Comisie, a fost
publicat joi, sãptãmâna trecu-
tã. Doamna preºedinte a Co-
misiei a prezentat noua þintã
de 55% în loc de 40% pentru
anul 2030, fãrã sã consulte
vreun studiu. A spus cã exis-
tã studiu, dar acesta a fost
fãcut a doua zi . O sã-l citesc
în detaliu, dar acum, la înce-
put, nu stiu dacã acest studiu
vorbeºte ºi despre pierderea
locurilor de muncã. Dar mie
mi se par aceste þinte ca fiind
stabilite populistic. Lucrurile
trebuie fãcute cu echilibru.
Vreau sã vãd ºi eu studiul de
impact privind costurile atin-

gerii unei þinte de 55% redu-
cere de CO2 pânã în 2030.
Doresc sã vãd ce se întâmplã
acolo în ceea ce priveºte lo-
curile de muncã, situaþia so-
cialã, competitivitate econo-
micã faþã de alte zone econo-
mice din aceastã lume. Aceas-
tã promovare a venit ca o mo-
dificare la Legea Climei care
este deja în Parlament ºi care
în Comisia de Mediu a fost
votat 60%. Iar în octombrie
se va discuta în Plen, dar cred
cã se amâna votul. Trebuie sã
facem ceva pentru a combate
schimbãrile climatice, trebuie
sã luãm mãsuri, dar mãsuri
care sã nu afecteze locurile de
muncã sau viaþa oamenilor ºi
sã pãstreze ºi competitivitatea
economicã a unui stat faþã de
celãlalt. Nu cred cã aceste lu-
cruri se pot face stabilind în-
tâi þinta...

Le-aþi spus colegilor din
Grupul PPE, într-o intervenþie
în Parlamentul European cã
aºteptaþi ca Uniunea Europea-
nã sã dea României ceea ce
meritã: intrarea în zona Schen-
gen. ªi le-aþi tranmis ceva ºi
europarlamentarilor olandezi,
care încã se opun…Credeþi cã
2021 va fi anul intrãrii Româ-
niei în Schengen?

A fost un raport nelegislativ
referitor la viitorul Spaþiului
Schengen ºi am reuºit cu aju-
torul colegilor de la Comisia
LIBE sã introducem un amen-
dament prin care s-a solicitat,
þãnând cont ºi de ceea ce s-a
întâmplat pe timpul acestei
pandemii, ca toate statele sã
facã parte din Schengen. Ro-
mânia are una dintre cele mai
sigure graniþe externe. Nimeni
nu poate nega acest lucru. ªi
i-am întrebat pe colegii din
Olanda care sunt de altã pãre-
re invocând corupþia din Ro-
mânia, cum se explicã faptul
cã  Olanda este cel mai mare
investitor în România. Fie le
place mediul din România, fie

lucrurile nu sunt chiar rele
cum spun unii sau alþii. Ori-
cum, la graniþele externe ale
României sunt cozi de kilo-
mentri. Între camioanele care
asteaptã cu orele, sunt ºi ca-
mioane cu flori olandeze. In-
trarea României în  Schengen
va reprezenta o gurã de oxi-
gen pentru mediul de afaceri
ºi pentru economia României
ºi UE. Ne putem aºtepta ca
dupã alegerile din decembrie,
când sunt convins cã vom
avea un Guvern PNL cu puteri
depline sã existe un lobby ade-
vãrat, pentru cã pânã acum nu
s-a fãcut nimic ºi sã intrãm la
anul în Schengen.

Situaþia din Belarus. Uni-
unea Europeanã…. reacþie
destul de întârziatã….Care
este pãrerea dumneavoastrã,
de ce Uniunea nu s-a repozi-
þionat mai rapid, mai ferm ?

Reacþii au fost la nivelul
Înaltului Reprezentant al UE
pentru Politica Externã ºi de
Securitate, însã, acel Înalt Re-
prezentant -  Josep Borrell
Fontelles, are niºte reacþii în
general întârziate, reacþii des-
tul de mici ºi nu foarte puter-
nice aºa cum ne-am aºtepta.
A fost preºedintele Parlamen-
tului European când am intrat
noi în UE ºi ºtiu de pe atunci
ce poziþii ciudate avea. Este
un politician socialist catalan
care în urmãtorii patru ani nu
va avea poziþii clare, tranºan-
te. Parlamentul a reacþionat
aºa cum trebuie, dar Uniunea
nu a reacþionat foarte puter-
nic. A fost o colaborare ºi cu
preºedinþia UE, cu doamna
cancelar Merkel. Nu trebuie
sã uitãm nici poziþia preºedin-
telui Macron. Acesta a propus
ca UE sã intermedieze dialo-
gul între Lukaºenko ºi opozi-
þia din Belarus, dar în prezen-
ºa Rusiei. Cred cã trebuie in-
troduse o serie de mãsuri re-
strictive, trebuie sã existe o
reacþie mult mai puternicã.

citã Comisiei Europene ºi statelor membre
sã acþioneze mai ferm pentru a reduce la
minim situaþiile în care sãnãtatea oamenilor
este pusã în pericol de lipsa medicamente-
lor. Europarlamentarul Marian-Jean Mari-
nescu a despus o serie de amendamente ce
privesc criza medicamentelor, amendamen-
te ce vor ocupa un loc important în viitoarea
Strategie Farmaceuticã, ce va fi lansatã de
Comisia Europeanã peste douã luni. Despre
sãnãtate, infrastructurã, reducerea emisiilor,
intrarea României în Schengen ºi situaþia din
Belarus,  a vorbit deputatul european Mari-
an Jean Marinescu ( PNL, PPE) într-un am-
plu interviu acordat în exclusivitate cotidia-
nului regional Cuvântul Libertãþii.
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Patria lubeniþelor delicioase, a
câmpurilor pline de bostani apeti-
sanþi ºi a frunþilor pe care curge
sudoarea muncii este un adevãrat
oraº în plinã expansiune. Întreaga
aºezare a suferit  o transformare
rapidã în ultimii patru ani, ca urma-
re a unor investiþii eficiente. Pe strã-
zile pline de gropi a apãrut asfaltul
ºi canalizarea, ºcolile ºi bisericile
au fost reabilitate, un stadion la
standarde moderne a fost construit
de la zero. Doar cã planul de dez-
voltare nu se opreºte aici, iar in-
vestiþiile care se anunþã vor face
din Dãbuleni un oraº cu adevãrat
european.

Aurel Bãjenaru este omul care a
muncit o viaþã întreagã în slujba
justiþiei. Principiile sãnãtoase l-au
ajutat  sã facã o administraþie cura-
tã, orientatã cãtre nevoile cetãþe-
nilor ºi cãtre bunãstarea comuni-
tãþii. Aºa au fost concepute pro-
iectele de transformare a Dãbule-
niului într-o localitate modernã ºi
civilizatã.

„Eu m-am strãduit sã constru-
iesc un oraº atractiv pentru inves-
titori. Toate discuþiile pe care le-
am purtat cu cei interesaþi sã dez-
volte o afacere la noi în oraº nu s-
au concretizat pentru cã, la vremea
respectivã, nu puteam asigura uti-
litãþile. Aºa cã prima pe listã a fost
infrastructura. Pânã acum am as-
faltat 20 de strãzi, iar în urmãtorul
an urmeazã alte 50 de drumuri. Am
construit reþeaua de apã ºi canali-
zare în aproape întreaga localitate.
Apa va ajunge în tot oraºul dupã
construcþia unei staþii de preluare
a apei din Dunãre, în zona Beche-
tului, o lucrare demaratã de Com-

Împreunã vom forma o echipã capa-
bilã ºi responsabilã, care va transparen-
tiza gestionarea banului public ºi care
va oferi condiþii de trai mai bune pentru
toþi locuitorii comunei.

Mihai Cocoº: „Numele meu este Mi-
hai Cocoº ºi, în urmã cu 58 ani, m-am
nãscut aici, în comuna Teslui, unde am
copilãrit, am învãþat tainele scrisului ºi ale
cititului, sub îndrumarea unor dascãli de-
votaþi, cãrora le mulþumesc.

Ulterior, am absolvit ªcoala Militarã de
Ofiþeri Activi din cadrul Ministerului de
Interne, Facultatea de Drept, am maste-
ratul în Oenologie ºi doctoratul în ªtiinþe
Agricole ºi Silvice.

De aceea, consider cã a venit mo-
mentul sã-mi pun întreaga experienþã
în folosul comunitãþii din care fac par-
te, candidând pentru funcþia de primar
al comunei Teslui, din partea partidului
PRO România.

Vreau sã vãd nu numai dorinþa de
a face lucruri, ci ºi perseverenþa de
a le implementa, pentru cã ºi copiii
noºtri meritã un mediu în care sã
primeascã o educaþie modernã, sã
aibã o viaþã socialã activã ºi diver-
sã, sã îºi poatã construi o carierã ºi
sã îºi întemeieze o familie.

Marian Ciutã :  „Experienþa  în
câmpul muncii m-a fãcut sã mã dez-
volt nu doar profesional, ci ºi per-
sonal, fiind un parcurs plin de pro-
vocãri ºi adaptãri la condiþii noi. Ast-
fel, mi s-a demonstrat valoarea mun-
cii ºi rolul acesteia pentru a ajunge
la succes.

Aceastã experienþã încã mã trans-

Dãbuleni, oraº campion la atragerea de fonduri europene. Milioane de euro au reuºit sã porneascã
mecanismul dezvoltãrii ºi modernizãrii cu ajutorul unui edil implicat ºi eficient, Aurel Bãjenaru

pania de Apã Oltenia. Deocamda-
tã, doar cinci din cele nouã puþuri
construite au apa potabilã. ªi la
canalizare mai avem de lucru, o ex-
tindere de peste 27 de kilometri ce
va fi finalizatã în aproximativ un an.
La capitolul gaze suntem într-o fazã
avansatã, în sensul cã avem deja
soluþia de alimentare. Ne vom ra-
corda la sistemul de gaze din zona
Corabia, judeþul Olt, printr-o aduc-
þiune ce urmeazã sã fie proiectatã
de Transgaz”, anunþã edilul-ºef.

Odatã finalizatã infrastructura
de drumuri ºi utilitãþi, se va trece la
a doua etapã de dezvoltare a ora-
ºului, atragerea investitorilor.

„În urmãtorii ani se va pune la
punct un mic parc industrial la mar-
ginea oraºului, o zonã destinatã
exclusiv întreprinzãtorilor care vor
deschide afaceri în zonã. Pe aceas-
tã platformã vor fi aduse toate uti-
litãþile. În plus, pentru cei intere-
saþi sã investeascã la Dãbuleni,
vom pune la punct o serie de faci-
litãþi fiscale. Vor avea de câºtigat ºi
întreprinzãtorii ºi comunitatea, prin
crearea de locuri de muncã” , expli-
cã Aurel Bãjenaru.

De altfel, ºi crearea unei reþele
de transport va reprezenta un  plus
pentru orice investitor. În acest
sens, un proiect de 5 milioane de
euro, bani europeni, se va imple-
menta la Dãbuleni în mai puþin de
doi ani.

„Este vorba de un proiect pen-
tru mobilitate urbanã prin interme-
diul cãruia vom moderniza 7 kilo-
metri de drum, vom construi o par-
care cu o capacitate de 100 de lo-
curi, vor fi achiziþionate trei auto-
buze electrice pentru care vom con-

strui o staþie de încãrcare electricã,
vor fi amenajate 34 de staþii de au-
tobuz monitorizate video ºi se va
construi ºi un depou. Toate aces-
tea vor rezolva necesitãþile de
transport ale localnicilor”, susþine
primarul.

O altã linie de investiþii salva-
toare pentru Dãbuleni este prevã-
zutã în domeniul agriculturii. Cul-
turile de pepeni ºi de cereale repre-
zintã  principala sursã de venit pen-
tru locuitorii oraºului. Construirea
unui sistem de irigaþii este astfel
vitalã pentru întreaga zonã.

“Nisipurile noastre sunt de aur,
dar le trebuie apã. Aºa am putea
descrie pe scurt cât de importantã
este dezvoltarea unui sistem de iri-
gaþii. La Dãbuleni s-a constituit o
Organizaþie a Utilizatorilor de Apã
de irigat, iar reprezentanþii acesteia
ne-au cerut sprijinul pentru realiza-
re unui astfel de sistem. Membrii or-
ganizaþiei au realizat ºi au depus la
Ministerul Agriculturii 15 proiecte
pentru 15 staþii de irigare, dar pânã
acum nu s-a anunþat nicio finanþa-
re. Voi încerca sã discut cu repre-
zentanþii ministerului pentru a grãbi
acest proces ”, susþine edilul.

În total, în ultimii ani, adminis-
traþia localã a adus în vistieria
oraºului fonduri europene de
aproape 8 milioane de euro. În
plus, au fost accesate ºi fonduri
guvernamentale.

“Chiar în aceastã perioadã se
desfãºoarã douã lucrãri cu fonduri
guvernamentale. Una dintre aces-
tea este realizatã de Compania Na-
þionalã de Investiþii care va reabili-
ta Casa de Culturã. În interiorul
acesteia urmeazã sã fie amenajat ºi

dotat un cinematograf, probabil cel
mai modern din judeþ. Un alt pro-
iect desfãºurat cu fonduri de la
Guvern, prin Mnisterul Dezvoltã-
rii, presupune asfaltarea a 17 strãzi,
pe o lungime de 10 km”, explicã
Aurel Bãjenaru.

În planul de investiþii cu fonduri
europene au fost cuprinse ºi ame-
najãrile unor parcuri de agrement.
Cel din centrul oraºului va avea un
teatru de varã, locuri de joacã ºi
spaþii de odihnã. O altã zonã a cã-
rei imagine urmeazã sã fie total
schimbatã, lângã canalul de antre-
nament pentru caiac-canoe, va cu-
prinde o amplã zonã verde ºi mobi-
lier urban.  Astfel, în urmãtorii pa-
tru ani, se va definitiva planul de
modernizare al oraºului conceput
de actuala administraþie.

Aurel Bãjenaru a decis cã vrea
sã îºi vadã proiectele finalizate aºa
cã va candida pentru un nou man-
dat de primar din partea Partidului

Social Democrat.
“Domnul primar este dovada cã

se poate transforma o comunitate
cu implicare ºi responsabilitate.
Vom sprijini absolut toate planuri-
le de dezvoltare ale dumnealui ºi
vom cãuta sã înlesnim accesul ad-
ministraþiei locale la finanþarea atât
de vitalã. Dãbuleniul este un brand,
astfel cã nu poate fi reprezentat
decât de un om puternic, capabil,
eficient, orientat cãtre succes ºi
cãtre bunãstarea cetãþenilor. Aurel
Bãjenaru este cu siguranþã acest
om!”, susþine Cosmin Vasile, can-
didatul Partidului Social Democrat
la funcþia de preºedinte al Consi-
liului Judeþean Dolj.

Comandat de PARTIDUL SO-
CIAL DEMOCRAT – Organizatia
Judeteana DOLJ, Executat de ED
PRESS COM S.R.L., portal/ziar –
Cuvantul Libertatii, tiraj 1000 exem-
plare/zi, CUI Mandatar financiar
coordonator 21200019.
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Mi-am propus moderniza-
rea ºcolilor ºi a grãdiniþelor,
astfel încât baza materialã sã
le creeze copiilor noºtri un cli-
mat favorabil desfãºurãrii pro-
cesului de învãþare la standar-
de europene.  Îmi doresc un
grad ridicat de implicare a ca-
drelor didactice, astfel încât
elevii sã fie pregãtiþi nu numai
la nivel teoretic, cât ºi din
punct de vedere pragmatic,
descoperind cum sã se adap-
teze la noi situaþii ºi condiþii.

Deoarece ne dorim o co-
munitate înfloritoare, putem obþine acest
lucru accesând fonduri europene. Toto-
datã, cu o infrastructurã bine pusã la
punct, finalizând modernizarea drumuri-
lor publice, vom atrage investitori ºi vom
crea astfel noi locuri de muncã.

Un alt proiect de care comuna noastrã
are nevoie îl reprezintã înfiinþarea unui cen-
tru pentru servicii medicale, care sã asigu-
re asistenþã medicalã primarã întregii co-
lectivitãþi. Iar prioritatea în satul Þãrþãl este
racordarea la reþeaua de alimentare cu apã
a comunei, obiectiv ce poate fi realizat prin
atragerea de fonduri europene.

Vã asigur de toatã deschiderea mea cã-
tre dialog, convins fiind cã împreunã vom
forma o echipã capabilã ºi responsabilã,
care va transparentiza gestionarea banu-
lui public ºi care va oferi condiþii de trai
mai bune pentru toþi locuitorii comunei.

Vã mulþumesc ºi vã aºtept la vot!’’

MARIAN CIUTÃ - candidatul Pro România
pentru funcþia de primar al comunei Afumaþi.

formã pe zi ce trece într-o persoanã
capabilã sã gestioneze corect resur-
sele umane, materiale ºi financiare,
fapt pe care îmi doresc sã-l vãd ºi în
cadrul Primãriei Afumaþi.

Vreau sã vãd nu numai dorinþa de
a face lucruri, ci ºi perseverenþa de a
le implementa, pentru cã ºi copiii
noºtri meritã un mediu în care sã pri-
meascã o educaþie modernã, sã aibã
o viaþã socialã activã ºi diversã, sã
îºi poatã construi o carierã ºi sã îºi
întemeieze o familie.

Aºadar, am hotãrât sã mã implic ºi
mai mult pentru a realiza aceste ob-
iective, candidând la funcþia de pri-
mar al comunei noastre.

Îmi doresc sã-mi
fiþi alãturi, sã con-
s t ru im împreunã o
echipã care sã ofere
condiþii de trai mai
bune pentru toþi lo-
cuitorii comunei. Vã
invit sã începeþi chiar
acum, deoarece co-
muna noastrã trebuie
transformatã într-o
comunã cu adevãrat
europeanã.

Vã mulþumesc ºi
vã aºtept la vot!”
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An  dupã an, oraºul nostru se
confruntã cu aceleaºi probleme
legate de energia termicã, mai
ales la venirea sezonului rece.

Vin la primãrie sã aplic soluþia
cea mai bunã, cea care este be-
neficã peste tot în marile oraºe
europene.

De ce nu e bunã soluþia des-
centralizatã cu centrale termice
de cartier sau centrale termice de
apartament?

Iatã pe scurt câteva argumen-
te greu de combãtut:

· Creºte poluarea în in-
teriorul oraºului (mai multe co-
ºuri de evacuare a gazelor arse)
iar noi toþi vorbim de Craiova-
oraº verde!

· Are o eficienþã mult
scãzutã faþã de un grup în co-
generare, grup ce produce atât
energie termicã cât ºi energie
electricã.

· Va genera  consumuri
mult mai mari de combustibil
fosil (gaze naturale) faþã de vari-
antã centralizatã, ori tendinþa eu-
ropeanã este „0” emisii de CO2
pânã în 2050!

· Bulverseazã tot oraºul!
Alimentarea cu gaze naturale pen-
tru întreg oraºul Craiova ar tre-
bui reproiectatã ca sã facã loc
pentru alimentarea cu gaz a cen-
tralelor de cartier sau a miilor de
centrale individuale.

Care e PLANUL MEU pen-

ANIªOARA STÃNCULESCU, candidat PMP la Primãria Craiova:

”””””Am soluþii viabile pentru  transportul ºi distribuþiaAm soluþii viabile pentru  transportul ºi distribuþiaAm soluþii viabile pentru  transportul ºi distribuþiaAm soluþii viabile pentru  transportul ºi distribuþiaAm soluþii viabile pentru  transportul ºi distribuþia
energiei termice în Craiovaenergiei termice în Craiovaenergiei termice în Craiovaenergiei termice în Craiovaenergiei termice în Craiova”””””

tru eficientizarea sistemului cen-
tralizat?

Am un plan pe care l-am con-
struit împreunã cu specialiºti care
mã vor ajuta ca primar sã îl pun
în practicã. Iatã principalele
puncte ale acestui plan:

· Trecerea reþelei primare
de agent termic (conducte sub-
terane ºi supraterane-140 km)
din proprietatea Complexului
Energetic Oltenia în proprietatea
Primãriei Craiova, prin înfiinþa-
rea unei societãþi noi împreunã
cu fosta societate Termo Craio-
va, aflatã în insolvenþã, cu Mi-
nisterul Economiei ºi Consiliul
Local Craiova. Numai în acest
fel se vor atrage fonduri europe-
ne nerambursabile pentru reabi-
litarea reþelei de agent primar
care, în prezent, are pierderi de
agent termic de 20%.

· Construirea unui nou
grup pe gaze naturale în coge-
nerare de inalta eficienta la CET
Craiova.Numai în acest fel se va
elimina complet cãrbunele din
CET ºi se va reduce masiv po-
luarea actualã cu praf, emisii de
oxizi de azot ºi sulf . Emisiile de
CO2 vor fi reduse cu 60%. Un
lucru important: Grupul energe-
tic nou în cogenerare are deja
studiul de fezabilitate întocmit ºi
se poate aplica la Comisia Eu-
ropeanã pentru finanþare din
Fondul de Modernizare consti-

tuit conform art.10d din Direc-
tiva CE nr.410/2018.

· În paralel cu construcþia
grupului nou pe gaze, obiectivul
meu este sã facilitãm montarea pe
fiecare bloc, pe fiecare proprie-
tate, a unor panouri solare astfel
încât apa caldã sã fie asiguratã în
acest mod cel puþin în timpul ve-
rii, reducând astfel consumul de
gaze naturale ºi implicit poluarea
în municipiul Craiova. (spre exem-
plu, în Turcia – Antalya- nu exis-
tã casã, bloc care sã nu aibã
panouri solare pe acoperiº).Acest
proiect are finanþare 100% din
fonduri europene!

Parte a Planului Meu este
ºi materializarea ideii cã energia
termicã poate fi asiguratã ºi prin
reciclarea deºeurilor menajere ºi
transformarea lor în agent ter-
mic ca un aport consistent la în-
cãlzirea oraºului.

Cum vãd eu managementul
deºeurilor in Craiova?

Un management eficient al
deºeurilor, adaptat orientãrilor
europene presupune: realizarea
infrastructurii pentru colectare
selectivã, colectarea selectivã
generalizatã în vederea reciclã-
rii, introducerea  tehnologiilor noi
de prelucrare (piroliza, de exem-
plu) a  tuturor categoriilor de
deºeuri municipale.

Gropile de gunoi ale munici-

piului Craiova sunt aproape pli-
ne sau se vor umple în scurt
timp. O tonã de deºeu menajer
procesat prin tehnologia de pi-
rolizã genereazã:

- 300 kg ulei de pirolizã, cu
un preþ mediu de 300 Eur/t

- 400 kg de biochar, cu un
preþ mediu de 84 Eur/t

Prin urmare, o tonã de deºeu
genereazã venituri de peste 100
euro prin valorificarea uleiului de
pirolizã ºi a biocharului rezultate.

Surse de finanþare sunt multi-
ple. Totul este ca voinþa politicã
si expertiza sã lucreze împreuna
pentru accesarea lor.Iatã 4 din
aceste surse:

POS Mediu, Axa prioritarã 2
– Dezvoltarea sistemelor de ma-
nagement integrat al deºeurilor ºi
reabilitarea siturilor contaminate
istoric.

POIM Axa prioritarã 3 – Dez-

voltarea infrastucturii de mediu
în condiþii de management efi-
cient al resurselor.

Programul Operaþional Dez-
voltare Durabilã (PODD).

Mecanismul de redresare ºi
rezilienþã (MRR)

Sunt Inginerul Aniºoara
Stãnculescu ºi candidez din
partea PMP la funcþia de Pri-
mar al municipiului Craiova.

#ÎnServiciulDumneavoastrã
#PentruCraiovaTuturor
REDUCEM POLUAREA!

ASIGURÃM CONFORTUL
TERMIC AL POPULAÞIEI!

VALORIFICÃM DEªEURILE
MUNICIPALE!CREÃM LO-
CURI NOI DE MUNCÃ!

Acesta este angajamentul meu
pentru Craiova !

 Comandat de PMP Dolj, exe-
cutat de S.C. ED PRESS COM
S.R.L., tiraj 1000 exemplare/zi,
cod AEP 21200020.

Ministrul Bogdan Gheorghiu
a anunþat public douã investiþii
majore : reabilitarea Teatrului
Naþional Marin Sorescu ºi Bi-
blioteca Francezã “Omnia”.
“Împreunã cu domnul Mihai Fi-
rica, secretar de stat la Ministe-
rul Culturii, am reuºit sã acce-
lerãm anumite  proceduri pen-
tru o serie de obiective de o im-
portanþã maxima pentru Craio-
va. Dacã vorbim de Teatrul
Marin Sorescu, vreau sã va spun
cã am avut în vedere includerea
în urmatorul acord de împrumut
cu Banca pentru Dezvoltare a
Consiliului Europei, o investiþie
de 18,5 milioane de euro, pen-
tru reabilitarea acestei clãdiri ºi
pentru diferite proiecte care sa
o puna mai mult în valoare. Un

Investiþie de 18,5 milioane de euroInvestiþie de 18,5 milioane de euroInvestiþie de 18,5 milioane de euroInvestiþie de 18,5 milioane de euroInvestiþie de 18,5 milioane de euro
pentru Tpentru Tpentru Tpentru Tpentru Teatrul Naþional din Craiovaeatrul Naþional din Craiovaeatrul Naþional din Craiovaeatrul Naþional din Craiovaeatrul Naþional din Craiova

Ieri, în faþa Teatrului Naþional „Marin
Sorescu” din Craiova, ministrul Culturii,
Bogdan Gheorghiu, vicepreºedintele Se-
natului României, Alina Gorghiu, profe-
sorul Alexandru Gîdãr, candidatul PNL la
preºedinþia Consiliului Judeþean Dolj,
prof. univ. dr. Nicolae Giugea, candidatul

alt obiectiv important pentru
care s-au finalizat procedurile
este Biblioteca Francezã «Om-
nia», o filialã a Bibliotecii Naþio-
nale. Aici, din luna octombrie
vor demara lucrãrile de reabili-
tare, restaurare ºi consolidare la
acest obiectiv de patrimoniu de
mare importanþã, mai ales cã el
a ajuns în patrimoniul cultural
românesc dupã ce a fost deþi-
nut de ultimul preºedinte al PNL
Dolj, înainte de instaurarea re-
gimului comunist în România”,
a declarat ministrul Culturii,
Bogdan Gheorghiu.

Evenimentele culturale au
continuat ieri, aproape toatã ziua.
Ieri sear, în foaierul Teatrului
Naþional „Marin Sorescu“ a avut
loc, ceremonia de decorare a in-

stituþiei cu Ordinul „Meritul Cul-
tural” în grad de Mare Ofiþer,
categoria D – Arta spectacolu-
lui, acordat de Preºedinþia Româ-
niei. În numele preºedintelui
Klaus Iohannis, consilierul pre-
zidenþial Sergiu Nistor a înmâ-
nat decoraþia managerului insti-
tuþiei, Alexandru Boureanu. De
asemenea, actorul Emil Boroghi-
nã a primit Ordinul Naþional
„Serviciul Credincios” în grad de
Ofiþer, cu ocazia împliniri a 80
de ani de viaþã ºi a peste 55 de
ani dedicaþi teatrului.

Ministru Bogdan Gheorghiu,
Nicolae Giugea – candidatul PNL
la functia de primar al munici-
piului Craiova, Alexandru Gîdãr
– candidatul PNL pentru funcþia
de preºedinte al Consiliului Ju-

deþean Dolj ºi Mihai Firica – se-
cretar de stat în ministerul Cul-
turii au mai participat la o întâl-
nire informalã cu reprezentanþi ai
domeniului cultural doljean. Iar
senatorul Alina Gorghiu, alãturi
de preºedintele PNL Dolj, ªtefan
Stoica ºi de Alexandru Gîdãr,
candidatul PNL la funcþia de pre-
ºedinte al Consiliului Judeþean

Dolj, au luat parte tot ieri la o
întâlnire electoralã în comuna
Pieleºti pentru susþinerea candi-
datului PNL, Paul Soroca, la
funcþia de primar al localitãþii.

Ministrul Culturii a participat
ºi la Gala UNITER ce a avut loc
în Parcul „Nicolae Romanescu”
- Teatrul de Varã.

MARGA BULUGEAN

PNL la Primãria Craiova, preºedintele
PNL Dolj, ªtefan Stoica ºi nu în ultimul
rând, secretarul de stat, Mihai Firicã, au
susþinut o conferinþã de presã, în cadrul
cãreia au prezentat proiectele investiþio-
nale care vor urma a se implementa la
Craiova, în perioada urmãtoare.
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Anunþul tãu!
Anunt! SC OMNI INVESTMENT SRL

REPREZENTATA PRIN PETRESCU RADU,
titular al proiectului “Desfiintare imobil
C1,C2,C3, C4 si construire C1-P+2 cu des-
tinatia locuinte colective si C2- P+2 cu
destinatia locuinte colective si imprejmui-
re teren.”, anunþã publicul interesat asu-
pra luãrii deciziei etapei de încadrare de
cãtre Agentia pentru Protectia Mediului
Dolj, în cadrul procedurii de evaluare a
impactului asupra mediului, pentru pro-
iectul “Desfiintare imobil C1,C2,C3, C4 si
construire C1-P+2 cu destinatia locuinte
colective si C2- P+2 cu destinatia locuin-
te colective si imprejmuire teren.”, pro-
pus a fi amplasat in jud. Dolj, mun. Craio-
va, str. Elena Teodorini, nr. 25. Proiectul
deciziei de încadrare ºi motivele care o
fundamenteazã pot fi consultate la sediul
Agenþiei pentru Protecþia Mediului Dolj,
din Craiova, str. Petru Rareº nr. 1, jud.
Dolj, în zilele de luni –joi, între orele 8,00-
16,30 si vineri între orele 8,00 - 14,00 pre-
cum ºi la urmãtoarea adresã de internet
http://apmdj.anpm.ro. Publicul interesat
poate înainta comentarii/observaþii la pro-
iectul deciziei de încadrare în termen de
10 zile de la data publicãrii anunþului pe
pagina de internet a  Agenþiei pentru Pro-
tecþia Mediului Dolj.

Tibreanu Florina si Tibreanu Flo-
rea prin imputernicit Staicu Ana Maria
Liliana anunta propunerea preliminara
privind elaborarea P.U.Z. ,,Construire
servicii de interes general, adiacent
drum european E79 (cazare, alimentatie
publica)” generata de imobilul T41; P1,
P2, P3, P5, P6, P10, P14, P34. Publicul
este invitat sa transmita observatii asu-
pra documentelor expuse la Primaria Po-
dari sau www.primariapodari.ro, sectiu-
nea informatii utile pana la data de 31
septembrie 2020 sau la sediul Primariei
comunei Podari.

NITA VERONICA MARIA, anunþã pro-
punerea preliminara privind: ,,ELABO-
RARE P.U.Z. PENTRU RECONSIDERARE
URBANISTICA INTERSECTIE STR. ANUL
1848 - STR. CARACAL, IN VEDEREA CON-
STRUIRII LOCUINTA P+1+2 PARTIAL SI
IMPREJMUIRE TEREN, Municipiul Craio-
va, str. Anul 1848, nr. 91, Jud. Dolj. Pu-
blicul este invitat sa transmita observa-
tii asupra documentelor expuse dispo-
nibile pe relatiicupublicul@primaria cra-
iova.ro pana la data de 09.10.2020 la se-
diul Primariei Craiova, Str. A.I. Cuza, nr.
7, jud. Dolj, în termen de 18 zile calenda-
ristice de la data prezentului anunt.

Anunþul tãu!
ANUNÞ public. Begu Ionuþ Alexan-

dru PFA, cu sediul în Com. Amãrãºtii de
Sus, nr. 205, Jud.Dolj, înregistratã la
ONRC cu F16/714/2012, CUI nr.29743968,
informeazã pe cei interesaþi cã s-a de-
pus solicitarea pentru emiterea autori-
zaþiei de mediu pentru activitatea Spãlã-
torie auto Self Service, desfãºuratã în str.
Principalã, nr. 538A, judeþ Dolj, localita-
tea Amãrãºtii de Jos. Informaþii se pot
solicita la sediul Agenþiei Pentru Protec-
þia Mediului Dolj din Craiova, str.Petru
Rareº 1, între orele 09.00-12.00, de luni
pânã vineri. Propuneri sau contestaþii se
pot depune la sediul APM Dolj în termen
de 10 zile de la data publicãrii prezentu-
lui anunþ.

ANUNÞ GRATUIT (maximum 15 cuvinte)
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VÂNZÃRI
APARTAMENTE

Proprietar, vând aparta-
ment 2 camere, condiþii
excelente, mobilat, bucã-
tãrie, baie. Bulevardul 1
mai, zona Insula lângã
Sara. Telefon: 0744/
395.382 între orele 9:00-
15:00.
Vand apartament cu 2 ca-
mere decomandate. Tele-
fon: 0766/348.398.
Vând (schimb) aparta-
ment Craiova ºi casã Ple-
niþa cu apartament 4 ca-
mere Craiova central, et.
1 + diferenþa. Telefon:
0351/802.305.

CASE
Vând casã veche, Craio-
viþa. Telefon: 0729/
960.795.
Vând casã utilatã, mobila-
tã, oraº Segarcea, str. Eroi-
lor. 40.000 euro. Tel. 0744/
968.675.
Vând casã cu teren 2000
mp, 3 camere cu baie ºi
hol construite in 2013. Str.
Carierei, nr. 7, comuna
Cerãt, Dolj. 22.000 euro.
Telefon: 0730/890.280.
Vând casã frumoasã în co-
muna Vîrtop, judeþul Dolj.
Telefon: 0745/602.001.
Vând (schimb) casã locui-
bilã comuna Periºor, ca-
dastru, anexe, apã curen-
tã, canalizare la poartã, te-
ren 4500 mp, livadã cu
pruni, vie. Telefon: 0765/
291.623.

Proprietar, vând casã
nouã, BORDEI. Telefon:
0752/641.487.
Vând casã Cioroiaºi + ane-
xe, teren 3000 mp. Tele-
fon: 0765/152.614.

TERENURI
Vând teren intravilan –
Cârcea la stradã – 4.000
mp – 10 euro negociabil.
Telefon: 0766/503.967.
Vând loc pentru casã la 10
km Craiova (ºi alte con-
strucþii diverse). Telefon:
0727/884.205.

Vând teren intravilan SC
Avioane Sa Craiova, su-
prafaþã 1,25 Ha. Telefon:
0769/456.241.
Vând teren (locuri de
casã), Podari. Telefon:
0722/943.220.
Vând teren 2000 mp (locuri
de casã intravilan cu toate
utilitãþile apã, canal, electri-
citate, gaze) Cârcea - situat
în faþa vilelor de la ieºirea
din Comuna Cârcea pe
dreapta spre Craiova. Te-
lefon: 0720/231.610.
Vând 2 terenuri langa FA-
BRICA DE TERMOPANE
,,Q FORT” – GARA PIE-
LESTI pt. investitii 5000 m.
Pret negociabil. Telefon:
0752/641.487.
Vând, inchiriez, schimb te-
ren, Calea Bucuresti, km 10,
1000 m-2000 m, deschide-
re 35 m, dupa Peugeot. Te-
lefon: 0773/996.446.

OFERTE SERVICIU
SC Netrom Software SRL
angajeazã Programatori cu
experienþã în AI ºi ML. CV-
urile se depun pe adresa de
email: jobs@netrom.ro.
SC AlpAccess SRL anga-
jeazã schelari cu experien-
þã (Craiova). Aºeptãm CV-
ul dumneavoastrã la adre-
sa de e-mail recrutari@al-
paccess.com. Relaþii la te-
lefon: 0731/317.992, 0371/
190.439.

PRESTÃRI SERVICII
Echipã cu experienþã,
montãm þiglã metalicã tip
Lindab, jgheaburi, burlane
+ dulgherie, placãri polisti-
ren, vopsim tablã, acope-
riºuri ºi mici reparaþii. Te-
lefon: 0754/686.698 sau
0731/342.215.
S.C. BONUS S.R.L. anga-
jez ºofer distribuitor. Tele-
fon: 0740/074/244.

VÂNZÃRI DIVERSE
Vând ponei. Telefon:
0748/145.050.
Vând caini ciobanesti de
Bucovina. Telefon:  0748/
145.050.
Vând aparat masaj picioa-
re, maºinã cusut ,,ILEANA’’,
2 arzãtoare gaze sobã. Te-
lefon: 0351/809.908.
Vând veiozã, calorifer
electric, aerotermã, pie-
destal, noptierã, masã,
scaune, dormezã, pat sal-
tea relaxa. Telefon: 0351/
170.085.
Vând sobã teracotã, cãru-
cior handicapat, tub asbo
250 mm, 2 buc, tv color cu
1000 mm diagonalã. Te-
lefon: 0760/588.581.
Vând cazan de þuicã de
aramã (50 litri). Telefon:
0770/687.430.
Vând bicicletã bãrbat, puþin
folositã, menghinã,  uruitoa-
re. Telefon: 0721/483.933.
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Cristiano Bergodi s-a declarat
iritat cã în Bãnie nu s-a trecut
peste eliminarea din Europa Lea-
gue, în ciuda startului impecabil
de campionat, Universitatea
având 4 victorii în 4 meciuri.
Bergodi a aºteptat victoria cu
Voluntariul pentru a-ºi pune pe
masã procentajul foarte bun pe
banca Universitãþii Craiova: 10
victorii în 12 meciuri. Italianul
simte nevoia sã-ºi scoatã în evi-
denþã bilanþul, dar cele douã în-
frângeri cântãresc mult mai greu
decât victoriile. Din cauza ace-
lor eºecuri s-a pierdut ºi titlul ºi
s-a ieºit neverosimil de prema-
tur din Europa. Aºa cum am pre-

conizat, va trebui sã mai curgã
multã apã pe Jiu pentru a se ierta
acel eºec, fiindcã uitat nu va fi
niciodatã. Niºte succese cu Vo-
luntariul, Mediaºul ºi Clinceniul
sunt doar normale pentru Craio-
va. Nu sunt performanþe.

Suporterii din Peluza Nord au
afiºat o fotografie cu un televizor
spart la un pub din centrul oraºu-
lui, la meciul de titlu, cu CFR
Cluj, în care au rãmas înfipte o
sticlã de whisky ºi un pahar. Poza
este sugestivã pentru starea de
spirit a fanilor, care nu au uitat
dezamãgirile recente ºi numai un
trofeu ºi un parcurs lung în Eu-
ropa îi va face sã treacã peste ele.

„Aºa arata televizorul unui pub
din centrul Craiovei. Aºa aratã de
la meciul cu CFR ºi o sã fie pãs-
trat în starea asta pentru foarte
mult timp. La Craiova se iartã greu
ºi nu se uitã niciodatã. Asta tre-
buie sã înþeleagã domnii antrenori,
patroni, conducãtori ºi mai ales
domnii jucãtori. ªi noi am visat la
„grupe, grupe”, am sperat la „Gra-
nada, Granada”, „Moscova, Mos-
cova” era un minim, dar din pã-
cate rãmânem la „Georgia, Geor-
gia” cel puþin pânã la “titlu, titlu”.
Aºa cã, mai puþinã tainã, isterie ºi
aroganþe pe la conferinþe ºi pe
reþelele de socializare ºi mai mul-
tã muncã ºi profesionalism, pen-
tru cã locul 1 dupã 4 etape nu o
sã-l þinã minte nimeni dacã nu o
sã ramânem acolo pânã la final”
a fost mesajul galeriei ªtiinþei.

“E ceva aici care nu îmi place
deloc. Jucãtorii aud lucruri care
nu-mi plac din tribune. Lumea
vorbeºte cã aici e un prost, dar
am avut 11 meciuri, dintre care
10 victorii! Am pierdut doar 30
de minute cu CFR! Nu-mi place
deloc când persoane din antura-
jul echipei vorbesc despre noi.
Dacã ar fi suporteri ºi ne-ar în-
jura aº spune… dar sunt persoa-
ne din anturajul echipei.

Ne pare rãu cã am ieºit din
Europa. Eu sunt primul care a

1. Craiova     4 9-2 12
2. CFR Cluj   4 5-1 10
3. FCSB        4 10-2 9
4. Botoºani    4 8-3 8
5. Voluntari    4 5-4 7
6. Mediaº      3 7-3 6
7. Poli Iaºi     4 5-10 6
8. Hermann.   4 6-5 5
9. Chindia      4 2-4 4
10. UTA Arad 4 4-5 3
11. Sepsi       4 3-4 3
12. Clinceni   4 3-4 3
13. Dinamo    3 2-3 2
14. Viitorul     4 3-9 2
15. FC Argeº  4 3-9 1
16. Astra        4 2-9 1

greºit, poate cã am subestimat
echipa aceea. A fost o ruºine,
am ieºit. Am jucat aici 11 me-
ciuri ºi am câºtigat 10 partide.
Am fãcut 30 de minute proaste
cu CFR ºi zicea lumea cã sunt
prost. Parcã toatã lumea de aici
nu e mulþumitã. Sunt persoane
care vorbesc în continuare A-
cum, dacã Dinamo Moscova a
fost eliminatã, ce?! Jucãtorii se
sinucid? ªtiu cã am dezamãgit
multã lume, mi-am asumat, am
spus cã eu sunt de vinã, dar nu
putem sã vorbim mereu despre
Georgia, Georgia, Georgia”, a
izbucnit Bergodi la finalul me-
ciului cu Voluntari.

Chindia – Hermannstadt 1-3
Au marcat: D. Popa 10 / Pires 31, Sântean 40, Mayoral 82.

Astra – CFR Cluj 0-2
Au marcat: Crepulja 45 – aut., Debeljuh 61.

Sepsi – Viitorul 1-1
Au marcat: Safranko 82 / A. Ciobanu 39.

„U” Craiova – Voluntari 2-1
Au marcat: Koljic 34, Cicâldãu 71 / C. Costin 57.

Botoºani – Clinceni 0-0
UTA – Poli Iaºi 2-3

Au marcat: Rus 28, Ursu 61 / Cristea 35, Platini 76, Onea 84.
FCSB – FC Argeº 3-0

A marcat: Man 14, 23, 73.
Mediaº – Dinamo s-a jucat asearã.

Liga I, etapa a IV-a
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